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Taustaa

• Loppuvuodesta 2020 Koronapandemian aiheuttamat rajoitukset olivat
käytössä täydessä laajuudessa

• Martelassa pohdittiin miten yhtiökokous tulisi järjestää siten että se 
parhaimmalla tavalla palvelisi yhtiön omistajia

• Lähdettiin selvittämään mitä mahdollisuuksia etäkokouksen järjestämiseksi
olisi olemassa

• Lähtökohdaksi otettiin että yhtiökokouksen tulisi kokemuksena olla niin
lähellä fyysisistä kokousta kuin mahdollista
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Valmistelut

• Jo alkuvaiheessa selvisi että palveluntarjoajia interaktiivisen virtuaalisen
kokouksen järjestäjiksi ei ollut montakaan

• Selvisi että Inderes oli rakentanut järjestelmän jossa yhtiökokous voitaisiin
järjestää virtuaalisena siten että äänestys pystyttäisiin järjestämään
kokouksessa ja osakkeenomistajat voisivat esittää kysymyksiä kokouksessa
reaaliaikaisena

• Tehtiin päätös että Martela lähtisi piloitoimaan järjestelmää ensimmäisenä
pörssiyhtiönä Suomessa
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Käytännön järjestelyt
• Yhtiökokousta lähdettiin valmistelemaan yhdessä Inderesin ja asianajotoimisto

Lexian kanssa
• Yhtiökokous päätettiin järjestää niin että osakkeenomistajilla oli mahdollisuus

antaa ennakkoääniä päätettäviin asioihin tai vaihtoehtoisesti äänestää
kokouksessa

• Yhtiökokoukseen ei ollut mahdollista osallistua fyysisesti
• Yhtiökokousedustajat olivat kaikki paikalla erikseen varatussa esiintymistilassa

johon kokoukseen vaadittava tekniikka oli rakennettu
• Kysymysten koordinointia varten Lexialta tuli erikseen moderaattorit jotka

koordinoivat kysymyksiä ja jakoivat niitä kokouksen puheenjohtajalle / 
kokouksessa paikalla oleville edustajille
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Kokemuksia

• Kokonaisuudessaan yhtiökokous sujui hyvin
• Vaikka kysymysten esittämiseen ja vastaamiseen pyrittiin varautumaan, 

kokemuksesta opittiin että tähän osioon tulee resurssoida tulevaisuudessa
enemmän

• Virtuaalisessa kokouksessa tekniikan haavoittuvuus on aina riski ja pitää olla 
suunnitelma miten kokous viedään loppuun / jatketaan mikäli kokouksen
aikana tulee tekninen häiriö
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Kokemuksia osakkeenomistajilta

• Virtuaalinen yhtiökokous koettiin sekä positiivisena että negatiivisena
• Osakkeenomistajat jotka eivät normaalisti olisi tulleet paikalle osallistuivat

visrtuaaliseen kokoukseen
• Osa osakkeenomistajista koki virtuaalisen kokouksen liian kliinisenä ja 

kaiapasivat vuorovaikutteisuutta hallituksen ja johdon kanssa
• Martela tällä hetkellä pohtii tulisko kokoukset jatkossa järjestää täysin

virtuaalisena vai fyysisenä kokouksena vai jonkin tyyppisenä hybridimallina
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Kiitos!


